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REVISTA PRESEI 
 

 Legile Justiţiei | Comisia specială a adoptat Raportul la proiectul care modifică Statutul magistraţilor. Ce 
prevăd noile amendamente / Dezbateri pe proiectul privind organizarea judiciară: Secţia de investigare a unor 
infracţiuni din Justiţie, condusă de un procuror şef 
Comisia specială pentru legile Justiţiei a adoptat, luni, la ora transmiterii acestei ştiri, respectiv 21.00, Raport de 
admitere, cu amendamente, la proiectul care modifică Legea 303/2004 privind Statutul magistraţilor. 
Raportul a fost adoptat cu 12 voturi „pentru”, 6 voturi „împotrivă” şi o abţinere. 
Reprezentanţii PNL şi USR au votat împotriva acestui Raport. 
Dezbaterile au durat peste 9 ore, fiind finalizate la ora 21.00. 
Raportul urmează să intre marţi la votul final în plenul Senatului, care este Cameră decizonală. 
Anterior, Comisia pentru legile Justiţiei a reglementat, luni, capitolul din proiectul care modifică Legea 303/2004 
privind Statutul magistraţilor referitoare la răspunderea magistraţilor, noile amendamente urmând a fi incluse în 
Raportul care va fi transmis plenului Senatului, care este Cameră decizională. 
Noile amendamente adoptate la propunerea PSD şi ALDE conţin următoarele prevederi: 
„Răspunderea statului nu înlătură răspunderea civilă penală sau disciplinară a judecătorilor şi procurorilor care şi-
au exercitat funcţia cu rea credinţă sau gravă neglijenţă. 
Există gravă neglijenţă atunci când judecătorul sau procurorul nesocoteşte din culpă, în mod grav, neîndoielnic şi 
nescuzabil, normele de drept material ori procesual. 
Plata de către stat a sumelor datorate cu titlu de despăgubire se efectuează în termen de cel mult 6 luni de la data 
comunicării hotărârii judecătoreşti definitive. 
Nu este îndreptăţită în repararea pagubei persoana care, în cursul procesului, a contribuit la săvârşirea erorii 
judiciare de către judecător sau procuror. 
Pentru repararea prejudiciului, persoana vătămată se va îndrepta cu acţiune împotriva ministerului Finanţelor 
Publice. Competenţa soluţionării acţiunii civile survine tribunalului în a cărui circumscripţie domiciliază 
reclamantul. 
În termen de 2 luni de la comunicarea hotărârii definitive pronunţate în activitatea prevăzută de alin 4), ministerul 
Finanţelor publice va sesiza Inspecţia judiciară în vederea constatării existenţei relei credinţe sau gravei neglijenţe 
a judecătorului sau procurorului care a săvârşit eroarea judiciară, potrivit procedurii prevăzute de dispoziţiile Legii 
nr. 317/2004 privind CSM. 
După rămânerea definită a raportului Inspecţiei judiciare prin care s-a constatat reaua credinţă ori grava 
neglijenţă a judecătorului sau procurorului, statul exercită acţiunea în regres împotriva judecătorului sau a 
procurorului. 
Competenţa de soluţionare a acţiunii în regres revine în primă instanţă Curţii de Apel Bucureşti, Secţia civilă. În 
cazul în care judecătorul sau procurorul împotriva căruia se exercită acţiunea în regres îşi exercită atribuţiile la 
Curtea de Apel Bucureşti sau la Parchetul de pe lângă aceasta, acţiunea în regres va fi soluţionată de către o Curte 
de Apel învecinată, la alegerea reclamantului. 
Împotriva hotărârii pronunţate potrivit alin. 9) se poate exercita calea de atac a recursului la Secţia 
corespunzătoare a ÎCCJ. 
CSM poate stabili condiţii, termene şi proceduri pentru asigurarea de răspundere profesională obligatorie a 
judecătorilor şi procurorilor. Asigurarea obligatorie nu poate să întârzie, diminueze sau să înlăture răspunderea 
juridică determinată de reaua credinţă sau grava neglijenţă”. 
Legile Justiţiei: Comisia a început, la 21.20, dezbaterile pe proiectul care modifică organizarea judiciară 
Comisia specială pentru legile Justiţiei a început, luni seara, la ora transmiterii acestei ştiri, respectiv 21.20, 
dezbaterile la proiectul care modifică Legea 304/2004 privind organizarea judiciară, după ce, în prealabil, a 
dezbătut timp de nouă ore proiectul care modifică Statutul magistraţilor. 
Propunerea de continuare a lucrărilor, după adoptarea Raportului la proiectul care modifică Legea 303/2004 
privind Statutul magistraţilor, a fost făcută de preşedintele Comisiei, deputatul PSD Florin Iordache. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
Propunerea a fost primită cu reţineri de către reprezentanţii opoziţiei, care au invocat faptul că se află în 
Parlament de peste 12 ore. 
 
Iordache a insistat şi a supus la vot propunerea de a continua, care a trecut. Ulterior, el a anunţat că şedinţa va 
dura până la ora 22.00. 
Anterior, Iordache a anunţat că marţi la ora 10.00 Comisia va începe dezbaterile pe propunerile de modificare a 
Codurilor penale, referitoare la transpunerea Directivei privind prezumţia de nevinovăţie. 
Legile Justiţiei: Secţia de investigare a unor infracţiuni din Justiţie, condusă de un procuror şef 
Comisia pentru legile Justiţiei a adoptat, luni seara, un amendament la proiectul care modifică Legea 304/2014 
privind organizarea judiciară care prevede că secţia de investigare a unor infracţiuni din Justiţie va fi condusă de 
un procuror şef. 
„Secţia de investigare a unor infracţiuni din Justiţie va fi condusă de un procuror şef”, se arată în amendamentul 
adoptat la propunerea PSD. 
Un alt amendament adoptat luni seara tot la propunerea PSD are următorul conţinut: „Secţia de investigare a 
unor infracţiuni din Justiţie funcţionează cu un număr maxim de 25 de posturi, din care 10 posturi de procuror şi 15 
posturi de personal auxiliar de specialitate şi persoanl economic şi administrativ. Numărul maxim de posturi poate 
fi modificat prin HG”. 
Comisia a sistat lucrările luni seara la ora 22.00, după ce a parcurs aproximativ jumătate dintre amendamentele 
depuse de senatori la proiectul care modifică Legea 304/2014 privind organizarea judiciară. 
(Sursa: Mediafax) 
 
 
 

 Senat: Propunerea legislative pentru modificarea statutului magistratilor, marti, in plen 
 
Senatul va dezbate, în şedinţa plenului de marţi, în calitate de Cameră decizională, propunerea legislativă pentru 
modificarea şi completarea Legii 303/2004 privind statutul judecătorilor şi procurorilor. 
 
Actul normativ, adoptat în urmă cu o săptămână de Camera Deputaţilor, a primit luni seară raport favorabil din 
partea Comisiei parlamentare speciale pentru legile Justiţiei, după analizarea amendamentelor formulate de 
senatori. 
 
Parlamentarii Comisiei au adus o serie de modificări formei proiectului adoptat de Camera Deputaţilor. 
 
Printre aceste modificări se află un amendament, propus de PSD-ALDE, conform căruia preşedintele României 
"poate refuza, motivat, o singură dată, numirea în funcţiile de conducere prevăzute la la alin) 1, - şefii de parchete 
-, aducând la cunoştinţa publicului motivele refuzului" în condiţiile în care forma în vigoare nu prevede de câte ori 
poate şeful statului refuza o propunere pentru şefii de parchete. Este vorba despre procurorul general al 
Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie, prim-adjunctul şi adjunctul acestuia, procurorul general 
al Direcţiei Naţionale Anticorupţie, adjuncţii acestuia, procurorii şefi de secţie ai acestor parchete, precum şi 
procurorul şef al Direcţiei de Investigare a Infracţiunilor de Criminalitate Organizată şi Terorism şi adjuncţii. 
 
Printr-un amendament adoptat de Comisia specială s-a eliminat proba scrisă de la promovarea în funcţia de 
judecător la Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie. Potrivit noilor reglementări, proba pe care candidatul o va susţine în 
faţa Secţiei de judecători a CSM este un interviu. 
 
Un amendament al senatorului PSD Şerban Nicolae, adoptat de Comisie, stipulează că informaţiile referitoare la 
magistraţi, cooperarea între instituţii, procedurile judiciare constituie informaţii de interes public, cu excepţia 
celor pentru care legea prevede caracter nepublic. 
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Un alt amendament stabileşte ca soluţiile adoptate de un procuror să poată fi infirmate de procurorul ierarhic 
superior, "dacă acesta le apreciază ca fiind nelegale sau netemeinice". 
 
Potrivit unui nou alineat "judecătorii şi procurorii stagiari nu au dreptul să dispună măsuri privative sau restrictive 
de libertate". 
 
Hotărârile Secţiilor pot fi atacate cu recurs în termen de 15 zile de la comunicare fără parcurgerea procedurii 
prealabile, au mai decis luni parlamentarii Comisiei speciale pentru legile Justiţiei. 
 
De asemenea, senatorii şi deputaţii comisiei au adoptat un amendament al AMR şi UNJR, preluat de PSD şi ALDE, 
conform căruia "hotărârile secţiilor pot fi atacate cu recurs la secţia de contencios administrativ şi fiscal a Curţii de 
Apel în termen de 15 zile de la comunicare, fără parcurgerea procedurii prealabile. Hotărârea Curţii de Apel este 
definitivă". În prezent, hotărârile secţiilor pot fi atacate la plenul Consiliului Superior al Magistraturii, iar hotărârile 
plenului Consiliului Superior al Magistraturii, ca instanţă de judecată, sunt definitive şi irevocabile. 
 
Potrivit formei proiectului propus de Comisia specială plenului Senatului, magistratul, dacă prin lege rezultă două 
pensii speciale, trebuie să aleagă dintre ele, iar până la împlinirea vârstei de 65 de ani pensia nu poate fi cumulată 
cu salariul. 
 
Totodată, membrii Comisiei speciale pentru legile Justiţiei au decis că răspunderea statului nu înlătură 
răspunderea civilă, penală sau disciplinară a judecătorilor şi procurorilor care şi-au exercitat funcţia cu rea-
credinţă sau gravă neglijenţă. Există gravă neglijenţă atunci când judecătorul sau procurorul nesocoteşte din 
culpă, în mod grav, neîndoielnic şi nescuzabil, normele de drept material ori procesual. 
 
Parlamentarii Comisiei au mai decis că nu este îndreptăţită în repararea pagubei persoana care, în cursul 
procesului, a contribuit la săvârşirea erorii judiciare de către judecător sau procuror. Pentru repararea 
prejudiciului, persoana vătămată se va îndrepta cu acţiune împotriva Ministerului Finanţelor Publice. Competenţa 
soluţionării acţiunii civile revine tribunalului în a cărui circumscripţie domiciliază reclamantul. Plata de către stat a 
sumelor datorate cu titlu de despăgubire se efectuează în termen de cel mult şase luni de la data comunicării 
hotărârii judecătoreşti definitive. 
 
Potrivit unui alt amendament, în termen de două luni de la comunicarea hotărârii definitive pronunţate în 
activitatea prevăzută de alin. 4, Ministerul Finanţelor Publice va sesiza Inspecţia judiciară în vederea constatării 
existenţei relei-credinţe sau gravei neglijenţe a judecătorului sau procurorului care a săvârşit eroarea judiciară, 
potrivit procedurii prevăzute de dispoziţiile Legii 317/2004 privind Consiliul Superior al Magistraturii.  
 
(Sursa: Agerpres) 
 
 

 În jur de 500 de judecători şi procurori au protestat în faţa Curţii de Apel Bucureşti faţă de modificările la 
legile Justiţiei /CAB se delimitează de acest protest 
În jur de 500 de judecatori şi procurori au protestat, luni, în faţa Curţii de Apel Bucureşti, exprimându-şi 
nemulţumirea faţă de modificările aduse în Parlament la legile Justiţiei şi la codurile penale. 
Magistraţii au aprins lanternele de la telefoane. Judecător: E o invitaţie pentru dialog 
Participanţii la protest au aprins lanternele telefoanelor, gest despre care au spus că este o invitaţie la dialog. 
"Este o speranţă, orice luminiţă e o speranţă, o invitaţe pentru dialog : Suntem aici, apţi pentru dialog, e rândul 
dumneavostră să acţionaţi şi să nu modificaţi unilateral legile justiţiei", a explicat judecătorul Dragoş Călin 
folosirea lanternelor. 
Timp de câteva minute, magistraţii au făcut un protest tăcut: "Suntem muţi că aşa ne vor muţi", a completat 
judecătorul. 
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"Pentru a exista un dialog e nevoie de doi partenerei şi partenerii respectivi trebuie să îmbrăţişeze aceleaşi valori. 
Nu putem avea dialog când cineva încearcă de capul lui să modifice legile justiţiei. Dacă nu se înţelege acest lucru, 
deşi Comisia Europeană a spus-o de nu ştiu câte ori, deşi toată lumea civilizată o spune, deşi mii de magistraţi o 
spun, atunci înseamnă că nimic nu mai e de făcut şi statul de drept din România are foarte mari probleme. 
Proteste au existat în Polonia, Franţa, Belgia, sunt foarte multe state europene în care magistraţii şi-au manifestat 
astfel chestiunile esenţiale cu privire la statutul lor şi la statul de drept", a mai spus Dragoş Călin. 
"Am venit aici strict în interesul cetăţeanului, am vrea să fim lăsaţi să ne facem datoria ca până acum iar 
instrumentele pe care le-am folosit să înfăptuim justiţia să rămână la fel, astfel încât să putem să ne continuăm 
activitatea nestingheriţi. (..)Noi sperăm să nu fie adoptate că tocmai de asta am ajuns aici, nu cred că după 
Revoluţie a mai fost un protest al magistraţilor, sperăm ca cei care au posibilitatea să ne asculte pe noi şi pe 
cetăţeni. Cei din Parlament ar trebui să ţină cont şi de ce spunem noi şi de ce spun oamenii", a declarat procurorul 
DIICOT Antonia Diaconu. 
Principalele modificări care îi nemulţumesc pe magistraţi sunt cele privind Codul de Procedură Penală. 
"Limitarea probatoriului, înregistrările video, imposibilitatea folosirii datelor obţinute din percheziţiile informatice. 
Sunt foarte multe, de aceea ne-am şi ocupat să facem acele mici povestioare pe reţelele de socializare, ca să 
înţeleagă toată lumea. Magistraţii nu au voie să facă grevă, noi doar protestăm. Nu ne interzice legea să 
protestăm", a mai spun procurorul. 
"Vor zădarnici (n.r. legile) puternic nu doar lupta împotriva corupţiei, ci şi împotriva criminalităţii în general. Nu 
ştiu dacă va fi ascultat mesajul, un succes nu pot garanta. Dar atunci când principalele legi care garantează 
funcţionarea statului de drept sunt în pericol, eu cred că e o datorie morală a fiecăruia să facă ce poate, în cadrul 
legal. Nu e protest politic", spune procurorul Ioan Benea. 
La protest au participat în jur de 500 de magistraţi, procurori şi judecători, dar şi auditori de justiţie. Cei care au 
trecut prin zonă i-au aplaudat pe participanţii la prostet. 
Magistraţii au avut la ei Constituţia României şi robele pe care le îmbracă în sala de judecată. 
"Jur să respect Constituţia şi legile ţării, să apăr drepturile şi libertăţile fundamentale ale persoanei, să-mi 
îndeplinesc atribuţiile cu onoare, conştiinţă şi fără părtinire. Aşa să-mi ajute Dumnezeu", era mesajul scris pe 
pancartele tuturor participanţilor. 
Mai mulţi procurori şi judecători au postat pe paginile lor de Facebook mesaje prin care explică consecinţele 
modificării codurilor penale, toate fiind intitulate "De ce te afectează pe tine modificările Codului Penal şi de 
procedură penală". 
Proteste similare au avut loc în mai multe zone ale ţării, printre care Galaţi, Braşov, Slatina, Covasna şi Constanţa. 
Magistraţii contestă modificările codurilor penale anunţat în comisia specială parlamentară. 
Mai mulţi procurori şi judecători au postat pe paginile lor de Facebook mesaje prin care explică consecinţele 
modificării codurilor penale, toate fiind intitulate "De ce te afectează pe tine modificările Codului Penal şi de 
procedură penală". 
Curtea de Apel Bucureşti se delimitează de protestul magistraţilor 
Curtea de Apel Bucureşti transmite că "se delimitează" de protestul care a avut loc, luni, lângă sediul instituţiei, 
"la iniţiativa individuală a unor judecători". 
"Curtea de Apel Bucureşti se delimitează de acţiunile de protest desfăşurate în data de 18 decembrie 2017, lângă 
sediul acestei instituţii, la iniţiativa individuală a unor judecători. Totodată, Curtea de Apel Bucureşti subliniază 
necesitatea respectării prevederilor legale care reglementează statutul magistratului, a separaţiei puterilor în stat 
şi folosirea doar a pârghiilor pe care legea şi regulamentele le găsesc adecvate pentru exprimarea 
opiniilor", informează instituţia, printr-un comunicat de presă. 
Precizarea, după ce aproximativ 500 de procurori şi judecători s-au strâns, luni, în faţa Curţii pentru a protesta 
faţă de modificările aduse codurilor penale şi legilor justiţiei. 
Proteste tăcute ale magistraţilor în Iaşi, Braşov şi Timiş faţă de modificările din Justiţie 
Aproape două sute de procurori şi judecători au protestat, luni seara, în faţa Palatelor de Justiţie din Iaşi, Braşov şi 
Timiş. Protestul magistraţilor faţă de modificările din Justiţie a fost unul mut, aceştia refuzând să dea declaraţii, 
transmite corespondentul Mediafax. 
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Magistraţii ieşeni care au ieşit, luni seara, la protest, spun că sunt solidari cu colegii lor din ţară, însă nu vor să 
comenteze amendamentele depuse la Codul Penal şi la cel de Procedura Penală. 
Procurorul general al Parchetului de pe lângă Curtea de Apel Iaşi, Florin Căşuneanu, a declarat presei că este greu 
de spus care dintre amendamentele depuse este mai grav. 
„Toate sunt, aş putea spune, chiar absurde”, a spus Căşuneanu, apoi a dat exemple precum modificările Codului 
Penal privind dezincrimarea anumitor fapte sau discriminarea mărturiei mincinoase. 
„Vă daţi seama, mărturia mincinoasă este incriminată în forma actuală din 1968, din vechiul cod penal, nu a fost 
modificată niciodată până acum şi acum tam-nesam va fi efectiv abrogată ca să nu spun modificată pe ici - pe 
colo, dar nu va mai avea nicio eficienţă", a mai spus Căşuneanu. 
Acesta a vorbit şi despre modificările la Codul de Procedura Penală, menţionând începerea urmăririi penale faţă 
de o persoană, despre înştiinţarea eventualului suspect, perecheziţiile făcute în anumite situaţii. 
Întrebat cu cât este aruncata înapoi justiţia, Florin Căsuneanu a răspuns: „Care justiţie? Ce justiţie? Din punctul 
meu de vedere, putem sa închidem porţile şi să spunem gata, dăm liber la infracţiuni". 
O ieşeancă a adus un buchet de garoafe albe şi le-a înmânat magistratilor în semn de mulţumire că şi ei îşi arată 
nemulţumirea faţă de modificările legislative din domeniul justiţei. 
„Am adus florile în semn de mulţumire pentru magistraţii care astăzi au ieşit şi au curajul să lupte în felul lor şi cu 
mijloacele pe care le au", a declarat, corespondentului Mediafax, Ramona Cojocaru. 
La Braşov au ieşit în faţa Tribunalului aproximativ 80 de judecători şi procurori de la toate instanţele şi Parchetele 
din judeţ, inclusiv de la DIICOT şi DNA. Protestul a fost unul mut, dar magistraţii au purtat în mâini coli A4 cu 
mesaje către cei care vor să schimbe Legile Justiţiei. 
„Principalele nemulţumiri vizează faptul că părerea, opinia, corpului judecătorilor referitoare la Legile Justiţiei nu 
au fost ascultate nici măcar ca un aviz consulativ aşa cum a fost formulat de CSM şi în al doilea rând, modificările 
referioare la Codurile Penal şi de Procedură Penală, modificări vehiculate în aceste zile, par a introduce un 
dezechilibru în ceea ce priveşte desfăşurarea procesului penal. Noi cu toţii am jurat să respectăm şi Constituţia şi 
legile ţării şi o să le respectăm, dar în acelaşi timp am jurat să respectăm şi drepturile cetăţenilor. Şi în aceste zile 
asta trebuie să ne preocupe pe toţi, pe toate puterile statului“, a declarat Alexandru Şerban, judecător la Curtea 
de Apel Braşov. 
Şeful DIICOT Braşov, Cătălin Borcoman a declarat că modificările aduse Codului Penal şi celui de Procedură Penală 
pot avea consecinţe negative în derularea anchetelor penale. 
„Am observat în spaţiul public mai multe amendamente ale Codului penal şi Codului de Procedură Penală ce pot 
avea consecinţe negative asupra derulării anchetelor penale, a procedurilor în aceste anchete pe viitor. 
Consecinţele negative: începând de la posibilitatea de a informa public cu privire la pericolele ce le generază 
anumite fapte şi infracţiuni şi continând cu diverse aspecte de natură penală privind imposibilitatea folosirii unor 
probe, cum ar fi în cazul infracţiunilor de pornografie infantilă descoperite în cadrul altor cauze sau imposibilitatea 
olosirii unor rapoarte de constatare care sunt un element de bază în probatoriu în cazul infracţiunilor de trafic de 
droguri“, a declarat procurorul Borcoman. 
Un protest similar a avut loc, luni după-amiază, în faţa Parchetului de pe lângă Tribunalul Braşov, la care au luat 
parte angajaţi de la Serviciul de Investigaţii Criminale, DNA, DIICOT, Parchetul de pe lângă Tribunalul pentru 
Minori şi Familie, dar şi reprezentanţi ai Secţiei Regionale a Poliţiei Transporturi Feroviare. 
Peste 50 de judecători şi procurori s-au adunat, luni seara, şi în faţa Curţii de Apel Timişoara, pentru a protesta în 
tăcere faţă de modificările la legile justiţiei, fiind aplaudaţi de zeci de persoane care au venit să-i susţină, 
transmite corespondentul Mediafax. 
Cei peste 50 de procurori şi judecători de la instanţele din Timişoara s-au aşezat, luni seara, în faţa Curţii de Apel 
din oraş, protestând în linişte faţă de modificările aduse legilor justiţiei. 
Magistraţii au fost susţinuţi de zeci de timişoreni, care i-au aplaudat timp de 30 de minute, cât a durat acţiunea de 
protest, şi au ţinut în mâini afişe cu mesaje precum “Justiţie, nu corupţie” sau “Politicieni, jos labele de pe 
justiţie”. La finalul acţiunii de protest, şi procurorii şi judecătorii prezenţi au aplaudat, în timp ce manifestanţii le-
au strigat "Mulţumim". 
“Este un moment extraordinar şi un moment exemplar ceea ce au făcut magistraţii. Noi am venit aici pentru a-i 
aplauda, este ceea ce putem să facem în faţa unui astfel de gest. Este clar că magistraţii vor să-şi păstreze 
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independenţa, să-şi păstreze demnitatea şi acest lucru trebuie să fie reţinut şi de către Parlament, care încearcă 
practic să-şi bată joc de această profesie”, a declarat, corespondentului Mediafax, Florian Mihalcea, unul dintre 
timişorenii care i-au aplaudat pe magistraţi. 
Potrivit unui comunicat de presă transmis de Adunarea Generală a Procurorilor din cadrul Parchetul de pe lângă 
Judecătoria Timişoara, luni, magistraţii au organizat acţiunea de protest “îngrijoraţi” fiind cu privire la modificările 
legislative preconizate în domeniul justiţiei. 
“Ca urmare a aprobării de către Camera deputaţilor a unor proiecte de lege privind domeniul justiţiei cu ignorarea 
avizului negativ din partea CSM, a voinţei exprimate de peste 4000 de magistraţi şi a recomandărilor Comisiei 
Europene, respectiv ca urmare a promovării unei iniţiative legislative pentru modificarea Codului penal şi Codului 
de procedură penală care va lipsi organele judiciare de instrumentele juridice menite a asigura protecţia vicimelor 
şi identificarea infractorilor, făcând astfel justiţia penală ineficientă, procurorii din cadrul Parchetului de pe lângă 
Judecătoria Timişoara îşi manifestă profunda îngrijorare cu privire la modificările legislative preconizate şi se 
alătură colegilor din toată ţara, judecători şi procurori, care au decis să îşi manifeste în mod public şi „tăcut” 
dezacordul faţă de acestea”, se arată în comunicatul de presă al Adunării Generale a Procurorilor din cadrul 
Parchetului de pe lângă Judecătoria Timişoara. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Tudorel Toader, prima reacţie după protestul de amploare al magistraţilor: 'Îşi pot exprima toate drepturile 
pe care legea le conferă...' 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a oferit o primă reacţie în această dimineaţă, în cadrul unei conferinţe de 
presă, cu privire la protestele de amploare ale magistraţilor din Capitală, dar şi din ţară. Ministrul susţine că se va 
documenta asupra subiectului, însă, la prima vedere, poate spune doar că şi magistraţii, în calitatea lor de 
cetăţeni, au dreptul de a protesta. 
"În calitate de cetăţeni, magistraţii îşi pot exprima toate drepturile pe care legea le conferă. În calitate de 
magistraţi, au restricţiile pe care le prevede Constituţia şi pe care le prevăd legile speciale, pe de altă parte. În 
calitate de cetăţeni, la modul organizat sau spontan pot protesta, în calitate de magistraţi, trebuie să respecte 
legea fundamentală şi legile speciale. După ce mă voi documenta, voi exprima un punct de vedere mai 
documentat.", a declarat Tudorel Toader. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Tudorel Toader încearcă IMPOSIBILUL: Ministrul Justiției vrea salvarea românilor condamnați la moarte în 
Malaezia 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, s-a întâlnit, în cursul vizitei în Malaezia pentru semnarea Memorandumului de 
înţelegere dintre Guvernul României şi Guvernul Malaysiei privind activităţi de cooperare juridică, cu încă doi 
români condamnaţi la moarte pentru trafic de droguri şi aflaţi în închisoarea Simpang Renggam. 
"Am mers in Malaezia pentru a pune bazele cooperarii juridice intre Romania si Malaezia. Desi avem o comunitate 
mica in Malaezia, avem mii de romani care fac deplasari turistice in Malaezia. Avem multi studenti care fac 
deplasarea din Malaezia in Romania. Avem si multi detinuti, dintre care unul este condamnat definitiv la 
pedeapsa capitala. Pe langa acesta, mai exista doi romani care sunt judecati. 
Noi am avut discutii cu procurorul general Malaeziei, cu presedintele Curtii Supreme. Am avut discutii cu ministrul 
Justitiei si ministrul de Interne. Am inceput cooperarea juridica dintre Romania si Malaezia. Grabim discutiile la 
nivel tehnic privind cele trei tratate de extradare. Negociem situatiile celor trei romani. Daca pentru Gologan se va 
accepta solicitarea comutarii pedepsei capitale in detentie pe viata, se poate pune problema transferului sau intr-
un penitenciar din România. Faptele lor sunt fapte, le decid institutiile competente, noi putem discuta pe fondul 
juridi, aducerea lor în țară și salvarea vieții lor. Chiar dacă sunt infractori, vrem să le salvăm viața și să-i aducem în 
țară, unde după un anumit timp, există posibilitatea eliberării lor.", a declarat Tudorel Toader. 
Potrvit MJ, Toader a discutat şi cu avocatul românilor, precum şi cu conducerea închisorii. 
Întrevederea cu avocatul cetăţenilor români condamnaţi în Malaysia pentru trafic de droguri a avut loc la Kuala 
Lumpur, iar discuţiile s-au purtat asupra cadrului juridic în materie, cu referire la situaţia celor trei cetăţeni români 
şi posibilele demersuri legale în ceea ce îi priveşte, în mod corespunzător etapelor procesuale în care se află 
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aceştia, precizează Ministerul Justiţiei, după ce ministrul a dioscutat şi situaţia altui român condamnat la moarte, 
aflat la închisoarea Bentong. 
Toader s-a întâlnit şi cu conducerea Închisorii Simpang Renggam, Johor, la sediul penitenciarului, convorbirile 
având ca temă , problematica specifică sistemelor penitenciare din cele două state. 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a făcut o vizită în Malaysia, pentru semnarea Memorandumului de înţelegere 
dintre Guvernul României şi Guvernul Malaysiei privind activităţi de cooperare juridică, iar în cursul acesteia a 
făcut şi o vizită la penitenciarul Bentong, unde a discutat şi cu românul Ionuţ Alexandru Gologan, în vârstă de 25 
de ani, arestat din 2012 şi condamnat definitiv la pedeapsa cu moartea pentru trafic de droguri. 
Tudorel Toader a avut o întrevedere cu procurorul general al Malaysiei, Tan Sri Dato’ Sri Haji Mohamed Apandi 
bin Ali, cei doi oficiali subliniind necesitatea cooperării dintre România şi Malaysia în plan juridic, având în vedere 
inexistenţa, până la acest moment, a cadrului juridic bilateral în materie.  Pentru a pune bazele acestei cooperări, 
cei doi oficiali au semnat Memorandumul de Înţelegere dintre Guvernul României şi Guvernul Malaysiei privind 
activităţi de cooperare juridică. Memorandumul prevede diverse forme de cooperare, cum ar fi: schimb de 
legislaţie, experienţă şi bune practici pe teme de interes comun, vizite reciproce ale reprezentanţilor din diverse 
instituţii ale sistemului judiciar, promovarea de programe şi proiecte de cooperare în domeniul justiţiei. 
Conform unui comunicat al MJ, prin semnarea acestui instrument bilateral de cooperare urmează a fi 
impulsionată negocierea tratatelor care să reglementeze cooperarea judiciară în materie penală, respectiv 
asistenţă judiciară şi extrădare. În vederea finalizării tratatelor, a fost agreată o întrevedere la nivel de experţi în 
România, urmată de vizita Procurorului General al Malaysiei la Bucureşti, în mai 2018. 
Întrevederea cu conducerea închisorii Bentong a avut loc la sediul penitenciarului, din statul Pahang. Discuţiile au 
fost purtate, cu precădere, asupra problematicii specifice sistemului penitenciar din cele două state. 
În închisoarea Bentong se află încarcerat Ionuţ Alexandru Gologan, în vârstă de 25 de ani, arestat din 2012 şi 
condamnat în prezent, definitiv, la pedeapsa cu moartea pentru trafic de droguri. Delegaţia română a purtat 
discuţii cu cetăţeanul român condamnat, exprimând susţinerea în realizarea intereselor legitime, cu respectarea 
legislaţiei celor două state, în cadrul juridic iniţiat prin semnarea Memorandumului, se arată în comunicat. 
În 26 ianuarie 2016, Curtea Federală de Justiţie a Malaysiei a confirmat pedeapsa capitală pentru Ionuţ Gologan 
printr-o decizie definitivă. Avocaţii cetăţeanului român urmau să depună o cerere de graţiere la sultanul statului 
malaysian, informa atunci MAE român, care preciza că sentinţa nu poate fi pusă în aplicare până când nu este 
soluţionată cererea de graţiere, demers care poate fi de durată. MAE menţiona şi că legislaţia malaysiană privind 
pedeapsa capitală pentru traficul de droguri este în curs de revizuire, iar autorităţile malaysiene au informat 
oficial că au blocat administrativ execuţiile în cazul persoanelor condamnate la moarte pentru trafic de droguri, în 
vederea revizuirii legii, anunță News.ro. 
În anul 2013, Ministerul Justiţiei din România a transmis părţii malaeziene că este interesat să negocieze 
încheierea unor tratate cu statul asiatic care să reglementeze aspecte de cooperare judiciară în materie penală, 
îndeosebi în ceea ce priveşte transferul persoanelor condamnate. Ulterior, partea malaeziană a comunicat 
Ambasadei României adoptarea legislaţiei necesare pentru negocierea tratatului. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Statutul cadrelor militare ajunge la CCR: O Ordonanță a Guvernului e acuzată de neconstituționalitate 
Avocatul Poporului (AP) sesizează Curtea Constituţională a României (CCR) cu excepţia de neconstituţionalitate a 
unor prevederi din Legea nr. 80/1995 referitoare la statutul cadrelor militare şi Ordonanţa de urgenţă a 
Guvernului (OUG) nr. 158/2005 privind concediile şi indemnizaţiile de asigurări sociale de sănătate. 
"Referitor la critica de neconstituţionalitate a art. 61 din Ordonanţa de urgenţă a Guvernului nr. 158/2005, 
modificată şi completată şi art. 15 alin. (2) din Legea nr. 80/1995, modificată şi completată, faţă de art. 16 şi art. 
34 din Legea fundamentală apreciem că aceasta poate fi reţinută. Dispoziţiile legale criticate prin care se limitează 
acordarea dreptului la concediu şi indemnizaţie pentru creşterea copilului cu handicap, până la împlinirea vârstei 
de 7 ani, datorită statutului special generat de situaţia militară a părintelui, faţă de celelalte categorii socio-
profesionale pentru care se acordă concediu şi indemnizaţie pentru îngrijirea copilului cu handicap, pentru 
afecţiunile intercurente până la împlinirea vârstei de 18 ani aduc atingere principiului egalităţii cetăţenilor în faţa 
legii", se arată în excepţia de neconstituţionalitate ridicată direct de AP şi postată pe site-ul acestei instituţii. 
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Conform sursei citate, principiul egalităţii în drepturi, înscris în Constituţie, presupune egalitatea cetăţenilor în 
faţa legii şi a autorităţilor publice, fără privilegii şi fără discriminări. 
În acelaşi sens este şi jurisprudenţa CCR prin care s-a statutat că "violarea principiului egalităţii şi nediscriminării 
există atunci când se aplică un tratament diferenţiat unor cazuri egale, fără să existe o motivare obiectivă şi 
rezonabilă sau dacă există o disproporţie între scopul urmărit prin tratamentul inegal şi mijloacele folosite", 
menţionează AP. 
Prin jurisprundenţa CEDO s-a stabilit că diferenţa de tratament devine discriminare în sensul articolului 14 din 
Convenţia europeană a drepturilor omului numai atunci când autorităţile statale "introduc distincţii între situaţii 
analoage şi comparabile", fără ca acestea să se bazeze pe "o justificare rezonabilă şi obiectivă". 
"Astfel, stabilirea concediului şi indemnizaţiei pentru îngrijirea copilului cu handicap, pentru afecţiunile 
intercurente, până la împlinirea vârstei de 18 ani se aplică pentru toate persoanele asigurate, cu excepţia 
persoanelor care sunt cadre militare în activitate sau funcţionari publici cu statut special, fiind generată astfel o 
discriminare între cetăţeni pe criterii arbitrare", se arată în excepţia de neconstituţionalitate formulată de AP. 
Potrivit sursei citate, prevederi din Constituţie consacră dreptul la pensie, concediu de maternitate plătit, la 
asistenţă medicală în unităţile sanitare de stat, la ajutor de şomaj şi la alte forme de asigurări sociale publice sau 
private prevăzute de lege, iar dreptul la concediu pentru îngrijirea copilului cu handicap reprezintă una dintre 
aceste forme de asigurări sociale. 
AP afirmă că legiuitorul e liber să instituie dispoziţii derogatorii de la reglementările generale instituite prin legea-
cadru, însă consideră că limitarea unei categorii de persoane de la beneficiul unei forme de asigurare prevăzut de 
lege pentru toate categoriile de asiguraţi nu se poate realiza fără a fi încălcat principiul constituţional al egalităţii 
în drepturi. 
AP mai afirmă că prin dispoziţiile în legătură cu care a formulat excepţia de neconstituţionalitate este încălcat şi 
principiul constituţional care consacră dreptul la ocrotirea sănătăţii, întrucât, prin imposibilitatea părintelui care 
este cadru militar activ de a beneficia de concediul pentru îngrijirea copilului cu handicap, pentru afecţiunile 
intercurente, până la împlinirea vârstei de 18 ani şi a indemnizaţiei aferente "se aduce o atingere gravă interesului 
copilului", acela de a beneficia de îngrijiri medicale corespunzătoare. 
Prevederi ale Convenţiei din 20 noiembrie 1989 cu privire la drepturile copilului, precizează AP, stipulează că 
statele părţi recunosc dreptul la viaţă al fiecărui copil şi că statele părţi recunosc dreptul copilului de a se bucura 
de cea mai bună stare de sănătate posibilă şi de a beneficia de serviciile medicale şi de recuperare. 
"Prin îngrădirea dreptului copilului care suferă de un handicap grav de a beneficia de îngrijire până la vârsta de 18 
ani din partea părintelui care are statut special generat de situaţia militară se aduce atingere dreptului la 
ocrotirea sănătăţii", se arată în excepţia de neconstituţionalitate formulată de AP. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Parlament: Bugetele Administraţiei Prezidenţiale, Camerei Deputaţilor, Senatului şi SGG, aprobate 
 
Plenul Parlamentului a adoptat, luni, bugetele Administraţiei Prezidenţiale, Camerei Deputaţilor, Senatului şi 
Secretariatului General al Guvernului pe 2018. 
Bugetele Administraţiei prezidenţiale, Senatului şi Camerei Deputaţilor au fost aprobate de parlamentari în forma 
comisiilor de buget, finanţe, nefiind acceptat niciun alt amendament. 
La bugetul SGG, parlamentarii au admis un amendament de suplimentare de la 110.250.000 lei la 115.763.000 lei 
a fondurilor alocate la capitolul "Sprijinirea organizaţiilor cetăţenilor aparţinând minorităţilor naţionale, altele 
decât cele care primesc subvenţii de la bugetul de stat'. Propunerea a aparţinut grupului parlamentar al 
minorităţilor naţionale şi fusese respinsă de comisiile de buget, finanţe. 
Proiectul Legii bugetului de stat pe anul 2018 a fost adoptat pe articole, luni, în plenul comun al Parlamentului. 
Parlamentul îşi va relua dezbaterile asupra proiectului de buget marţi de la ora 14,00, în continuare la anexa 3 
referitoare la bugetele ordonatorilor de credite. 
(Sursa: Digi 24) 
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 Rectificări DURE: Spitalele din Capitală rămân fără aproape 100 de MILIOANE de lei. De ce se întorc banii la 
bugetul local 
Aproximativ 100 de milioane de lei din bugetul Administraţiei Spitalelor şi Serviciilor Medicale Bucureşti (ASSMB) 
se întorc înapoi la bugetul local, potrivit unui proiect de hotărâre privind rectificarea bugetară a Municipalităţii pe 
2017, de pe ordinea de zi a Consiliului General al Primăriei. 
Potrivit proiectului de hotărâre de pe ordinea de zi a CGMB, privind rectificarea bugetară pe anul 2017, mai multe 
instituţii subordonate Municipalităţii au solicitat suplimentarea sau diminuarea subvenţiei de la bugetul local. 
Astfel, potrivit documentului, instituţia de la care se vor întoarce banii cei mai mulţi, dacă proiectul va fi votat, 
este ASSMB, care are în administrare 18 spitale în Capitală. 
"Nu este vorba de o tăiere, ci de faptul că aceşti bani nu au fost cheltuiţi. Vor fi luaţi de acolo şi vor fi duşi în alt 
capitol bugetar, de exemplu în rezerve. Sunt mai multe aspecte în ceea ce priveşte această sumă de 100 de 
milioane de lei. O parte sunt bani de la personal, adică nu au avut personal suficient ca să plătească salariile, iar 
pe de altă parte, spitalele nu au reuşit să facă investiţii în infrastructură. O altă sumă vine din faptul că nu au 
cumpărat medicamente. Cu alte cuvinte, au avut banii pe mână şi nu au fost în stare să-i cheltuie", a declarat, 
pentru MEDIAFAX, Cătălin Deaconescu, consilier PNL în cadrul CGMB. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Nu se mai poate face nimic: Klaus Iohannis a promulgat cele mai importante OUG emise de Guvern! 
MILIOANE de români sunt afectați 
Preşedintele Klaus Iohannis a semnat, luni, decretul pentru promulgarea Legii privind aprobarea OUG nr. 55/2017 
pentru modificarea şi completarea OUG nr. 111/2010 privind concediul şi indemnizaţia lunară pentru creşterea 
copiilor. 
Prin actul normativ se stabileşte un plafon maxim al cuantumului indemnizaţiei pentru creşterea copilului la 
nivelul de 8.500 de lei, luându-se ca model cel mai mare cuantum aplicat în statele membre ale Uniunii Europene, 
cu menţinerea actualului mod de stabilire a dreptului, precum şi a cuantumului minim al indemnizaţiei de 85% din 
salariul minim brut pe ţară garantat în plată. 
De asemenea, legea reglementează data de la care se aplică prevederile propuse, respectiv începând cu drepturile 
aferente lunii septembrie 2017, şi se adresează persoanelor aflate în plata indemnizaţiei pentru creşterea 
copilului şi celor al căror drept se stabileşte ulterior. 
Până la aplicarea ordonanţei, indemnizaţia pentru creşterea copilului se acordă în cuantum de 85% din media 
veniturilor nete realizate în ultimele 12 luni din ultimii doi ani anteriori datei naşterii copilului şi nu poate fi mai 
mică de 85% din cuantumul salariului minim brut pe ţară garantat în plată. 
Tot luni, şeful statului a semnat decretele pentru 
- promulgarea Legii privind aprobarea OUG nr. 42/2017 pentru modificarea şi completarea Legii nr. 207/2015 
privind Codul de procedură fiscală, 
- a Legii privind aprobarea OUG nr. 20/2017 pentru completarea art. 44 din OUG nr. 105/2001 privind frontiera de 
stat a României, precum şi pentru modificarea şi completarea art. 26 din Legea vânătorii şi a protecţiei fondului 
cinegetic nr. 407/2006, 
- a Legii privind aprobarea OUG nr. 12/2017 pentru modificarea şi completarea OUG nr. 57/2015 privind 
salarizarea personalului plătit din fonduri publice în anul 2016, prorogarea unor termene, precum şi unele măsuri 
fiscal-bugetare, 
- a Legii privind comparabilitatea comisioanelor aferente conturilor de plăţi, schimbarea conturilor de plăţi şi 
accesul la conturile de plăţi cu servicii de bază, 
- a Legii pentru modificarea şi completarea Ordonanţei Guvernului nr. 43/1997 privind regimul drumurilor 
- a Legii pentru modificarea şi completarea Ordonanţei Guvernului nr. 81/2000 privind certificarea încadrării 
vehiculelor înmatriculate sau înregistrate în normele tehnice privind siguranţa circulaţiei rutiere, protecţia 
mediului şi în categoria de folosinţă conform destinaţiei, prin inspecţia tehnică periodică. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Premierul Tudose a făcut ANUNŢUL: 'Am depus acte pentru plăţi de 5,2 MILIARDE de euro' 
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Guvernul şi-a îndeplinit angajamentul luat anul acesta în privinţa atragerii de fonduri europene, a anunţat luni 
premierul Mihai Tudose, precizând că sunt depuse la Bruxelles acte pentru plăţi de 5,2 miliarde de euro. 
"Am fost consecvenţi şi ne-am îndeplinit pe anul acesta (...) angajamentul. Avem depuse la Bruxelles acte pentru 
plăţi de 5,2 miliarde, rămâne ca, cu ajutorul dumneavoastră, Comisia să proceseze actele depuse şi să ne livreze, 
ramburseze toată suma", i-a spus premierul Tudose comisarului european Corina Creţu, luni, la Palatul Victoria, la 
ceremonia de semnare a contractelor de finanţare depuse pe două axe prioritare, în cadrul programelor POR 
2014 - 2020 şi POIM.  
 
Totodată, şeful Executivului a catalogat ca fiind "un act de normalitate" ceremonia de semnare a acestor 
contracte.  
 
"Este un act de normalitate ceea ce se întâmplă astăzi şi am dori ca, de acum, aceste lucruri să fie un act de 
normalitate, cât de des se poate", a declarat Tudose. 
Potrivit şefului Guvernului, ţinta pentru anul viitor în privinţa fondurilor europene este de cel puţin 6,3 miliarde de 
euro.  
 
"Pentru anul viitor ne propunem 6,3 miliarde cel puţin. Suntem convinşi şi optimişti şi, cu ajutorul dumneavoastră 
şi cu ajutorul Comisiei, vom depăşi această sumă. Şi rămânem consecvenţi cu priorităţile noastre în ceea ce 
priveşte destinaţia acestor fonduri europene, pe educaţie, sănătate şi infrastructură, şi cu o notă aparte, aşa cum 
ne-am obişnuit, fondurile destinate agriculturii, unde vrem şi la anul să fim la fel de performanţi şi de premianţi ca 
anul acesta", a declarat Tudose.  
 
De asemenea, şeful Executivului le-a mulţumit vicepremierului Paul Stănescu, ministrului delegat pentru Fonduri 
Europene, Marius Nica, ministrului Transporturilor, Felix Stroe, şi ministrului Agriculturii, Petre Daea, pentru 
eforturile depuse în domeniul atragerii de fonduri europene, dar şi membrilor administraţiei locale care au aplicat 
pentru a obţine astfel de fonduri.  
 
"Am constatat în această perioadă două lucruri. Eforturile pe care le-am făcut de a debloca tot ceea ce era blocat - 
de la autorităţile de management şi lipsa de proiecte pe care să le găsim la maturitate să le putem implementa - s-
au depăşit. În schimb, principalul adversar al atragerii de fonduri europene - ceea ce reprezintă unul dintre 
principalele motoare ale creşterii economice şi ale creşterii României - o reprezintă, totuşi, activitatea din 
România de la toate nivelurile. Suntem câteodată propriii noştri duşmani, mai rău decât poate orice duşman din 
afară să ne facă rău", a mai afirmat Tudose. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 BNR publică pentru prima dată pragul de unde povara dobânzilor începe să conteze. Ce se va întâmpla 
dacă ROBOR va ajunge la 4% 
Companiile vor resimţi creşterea ROBOR-ului din ultimele luni ale acestui an în ianuarie 2018, când băncile vor 
actualiza dobânzile la credite. 
Companiile locale nu sunt pregătite să facă faţă creşterilor de dobândă, mai mult de jumătate dintre firmele cu 
credite în lei şi în euro fiind afectate semnificativ de o eventuală majorare cu 3 puncte procentuale a ratei 
dobânzilor atât la lei, cât şi la euro, potrivit unui sondaj efectuat de BNR în luna septembrie 2017. 
Trei puncte procentuale în plus peste un nivel al ROBOR-ului de circa 1% (valoarea de la momentul realizării 
studiului) este limita maximă pe care multe firme locale şi o pot permite. Cu alte cuvinte, un ROBOR de 4% s-ar 
dovedi catastrofal pentru investiţii şi ar trimite majoritatea companiilor private în incapacitate de plată. Ieri, 
ROBOR la trei luni, referinţa pentru creditele în lei ale populaţiei şi companiilor, se situa la 2,1%. 
Creşterea reală a dobânzilor nu este însă o perspectivă îndepărtată, dimpotrivă. Firmele şi populaţia se vor trezi 
cu rate mai mari de plată la bancă în prima luna a anului viitor, în condiţiile în care în ianuarie băncile îşi vor 
actualiza dobânzile şi vor include în noile rate creşterea ROBOR-ului din perioada septembrie-decembrie 2017. 
„Creşterea ROBOR se va vedea în ianuarie, când băncile vor actualiza dobânzile şi vor transfera fluctuaţiile 
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indicelului în rata plătită de client. Noi nu transferăm creşterea dobânzilor la client“, a spus Gabriel Creţu, ma-
naging partner al Adwisers IFN, companie specializată în creditarea IMM-urilor. 
(Sursa: Mediafax) 
 
 
 

 Ministerul Transporturilor promite măsuri după protestele de duminică: 'Întreprindem demersuri...' 
Ministerul Transporturilor a anunţat luni că întreprinde demersurile necesare pentru realizarea obiectivelor de 
conectivitate rutieră a Moldovei, ca reacţie la protestele care au avut loc duminică la Iaşi. 
Peste 150 de persoane au manifestat duminică, în centrul municipiului Iaşi, cerând parlamentarilor din Moldova 
să nu voteze bugetul pe 2018, dacă nu vor fi alocaţi bani pentru construcţia autostrăzii Iaşi-Târgu Mureş. 
Ministerul Transporturilor a anunţat luni că, în calitate de ”Organism Intermediar pentru Transport, are 
responsabilitatea pregătirii şi gestiunii portofoliului de proiecte pentru finanţarea din fonduri europene în 
perioada 2014-2020 şi post 2020 în conformitate cu Master Planul General de Transport”. 
Potrivit prevederilor Master Planului General de Transport, legătura rutieră cu Moldova cuprinde trei coridoare 
principale de legătură suprapuse cu reţeaua Trans-Europeană de Transport. 
Primul este coridorul Moldova – Transilvania – Europa Centrală din care face parte Autostrada Montana cu 
secţiunile Târgu Neamţ – Iaşi – Ungheni şi secţiunea Târgu Mureş – Târgu Neamţ cu o valoare totală estimată fără 
TVA de 4,13 miliarde euro şi o lungime totală de 318 km. 
Al doilea este coridorul Braşov – Oituz - Bacău cu o lungime de 160 km, cu o valoare estimată de 1,84 miliarde 
euro, fără TVA. 
Al treilea este coridorul Bucureşti – Ploieşti – Buzău – Focşani – Bacău – Roman – Paşcani cu o lungime de 327 km 
şi o valoare estimată de 1,35 miliarde euro, fără TVA. 
”Ministerul Transporturilor, prin Organismul Intermediar pentru Transport, va întreprinde toate demersurile 
necesare în vederea obţinerii finanţării necesare realizării tuturor obiectivelor de conectivitate rutieră a Moldovei, 
în perioada curentă de programare şi post 2020”, se arată în comunicat. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 
 

 Corina Creţu: Peste 60% din investiţiile publice din România sunt create prin fonduri europene 
 
Peste 60% din investiţiile publice din România sunt create prin fonduri europene, a declarat, luni, comisarul 
european pentru politică regională, Corina Creţu, în cadrul "Galei Fondurilor Structurale". 
 
"În România, peste 60% din investiţiile publice sunt create prin fonduri europene. Este datoria noastră să ne 
luptăm pentru această politică de coeziune, care, în opinia mea, este cea mai vizibilă în viaţa de zi cu zi a 
oamenilor. Dacă mă invitaţi să vorbesc despre rezultatele de până acum, sigur, sunt multe lucruri negative, dar 
cred că sunt şi multe realizări. Aceste 129 de proiecte reprezintă doar o parte din succesele pe care le-am 
înregistrat. Aşa cum spuneam, pentru România, politica de coeziune reprezintă un element decisiv pentru 
dezvoltarea ţării, se alocă peste 60% din bugetul local, disponibil pentru investiţii publice, iar România s-a 
confruntat cu dificultăţi destul de mari în perioada 2007 - 2013. În politica de coeziune am beneficiat de încă trei 
ani, pentru că există această regulă, +3", a spus comisarul european. 
 
Corina Creţu a apreciat că politica de coeziune ar trebui să rămână în continuare un sprijin pentru cetăţenii 
europeni, pentru că finanţarea europeană este semnul unei solidarităţi financiare. 
 
Totodată, comisarul european a afirmat că PIB-ul municipiului Bucureşti a depăşit media statelor din Uniunea 
Europeană datorită fondurilor europene. 
 
"Toţi indicatorii arată creşterea economică. De pildă, suntem în Bucureşti, oraşul care a depăşit media Produsului 
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Intern Brut al Europei, iar asta datorită fondurilor europene, care au intrat în capitala României. Mă bazez pe 
autorităţile române să înţeleagă importanţa acestor aspecte, să accelereze accesul la banii europeni, dar să şi 
sprijine propunerile Comisiei pentru o politică de coeziune puternică", a adăugat Creţu. 
 
Politica de coeziune (politica regională) este una din cele mai importante şi mai complexe politici ale Uniunii 
Europene, statut ce decurge din obiectivul de reducere a decalajelor economice, sociale şi teritoriale între 
diversele regiuni şi state membre ale Uniunii Europene. 
 
Obiectivele politicii regionale sunt realizate prin intermediul a trei fonduri: Fondul European de Dezvoltare 
Regională (FEDR), Fondul de Coeziune (FC) şi Fondul Social European (FSE). Acestea constituie, împreună cu 
Fondul European Agricol pentru Dezvoltare Rurală (FEADR) şi Fondul European pentru Pescuit şi Afaceri Maritime 
(EMFF), Fondurile Europene Structurale şi de Investiţii. 
 
Beneficiind de un buget de 351,8 miliarde euro - aproximativ o treime din bugetul UE, politica de coeziune 
reprezintă o componentă esenţială a Cadrului Financiar Multianual în actuala perioadă de programare, 
constituind principalul instrument de investiţii pentru atingerea obiectivelor Uniunii Europene. 
 
Pentru actuala perioadă de programare, României i-au fost alocate aproximativ 23 miliarde euro din fondurile 
politicii de coeziune (cu 10% mai mult faţă de perioada 2007-2013). 
 
În prezent, politica de coeziune 2014-2020 este în proces de implementare, prin intermediul programelor 
operaţionale. 
(Sursa: Agerpres) 

 Se anunță schimburi ISTORICE între România și SUA: Ambasadorul Maior și ministrul Laufer, întâlnire DE LUX 
la Washington 
Schimburile bilaterale dintre SUA şi România vor depăşi până la finalul anului un maxim istoric de 3 
miliarde dolari, spune Ilan Laufer, ministrul pentru Mediul de Afaceri, Comerţ şi Antreprenoriat, care s-a întâlnit la 
Washington cu secretarul american al Comerţului, Wilbur Ross, aceştia discutând despre noul maxim istoric în 
ceea ce priveşte schimburile comerciale, precum şi despre intensificarea cooperării bilaterale între cele două ţări. 
La întâlnire a participat şi ambasadorul României la Washington, George Maior. 
”Alocând 2% din PIB pentru Apărare şi direcţionând mai bine de 40% din bugetul apărării pentru achiziţia de 
tehnologie militară de ultimă oră, relaţiile economice româno-americane traversează în anul 2017 cel mai 
important moment istoric, urmând să depăşească până la finalul acestui an 3 miliarde dolari schimburi 
comerciale. România este prima ţară din NATO care a respectat cerinţele preşedintelui Donald Trump, 
deschizând, astfel, o nouă colaborare pe termen lung cu industria militară din SUA, exemple concrete de 
colaborare fiind: achiziţia sistemului Patriot de 4 miliarde dolari, viitoarea achiziţie HIMARS de 1,25 miliarde 
dolari, colaborarea pe zona avioanelor F16, dar şi cooperările cu Bell Helicopter şi General Dynamics”, arată un 
comunicat emis luni de minister. 
Ministrul Laufer a precizat că “suntem cea mai pro americană ţară din Uniunea Europeană şi susţinem 
leadearshipul şi importantă SUA în lume”. 
De asemenea, Laufer a menţionat efectuarea de către România, săptămâna trecută, a primei plăti, în suma de 766 
milioane dolari, pentru sistemul Patriot, urmând că până la finalul anului să mai fie efectuată o plata suplimentară 
de 144 milioane dolari. 
“Am solicitat, în acest sens, secretarului Wilbur Ross să susţină România pentru a primi statutul de ‘dependable 
undertaking status’ ceea ce ne va permite un sistem de plăţi eşalonat în relaţia cu SUA, şi nu numai, oferind 
României un statut de partener foarte serios şi consecvent”, a declarat ministrul Ilan Laufer, potrivit News.ro. 
În primele zece luni ale acestui an, exporturile companiilor americane au crescut cu 30%, iar schimburile 
comerciale, au urcat cu 17,5 % faţă de 2016 atingând 2,6 miliarde dolari. 
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Laufer spune că SUA se află pe locul 6, că mărime, în clasamentul investitorilor străini în România, cu un total 
investit de 8,4 miliarde dolari, având în vedere prezenţa a peste 3.500 de companii americane în România, iar SUA 
fiind ”cel mai mare investitor non EU în România”. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Dezvăluiri dinspre Bruxelles: S-ar pregăti o remaniere-şoc în Guvernul lui Mihai Tudose, peste capul 
premierului 
Dezvăluiri incredibile de la Bruxelles, chiar din Parlamentul European. Se pare că s-ar pregăti remanierea unui 
ministru important din Guvernul lui Mihai Tudose. Premierul nu ar şti de această mutare. Europarlamentarul celor 
de la PSD, Ioan Mircea Paşcu susţine că se pregăteşte remanierea ministrului de Interne, Carmen Dan. 
"Văd ca, așa cum fusesem lăsat sa înțeleg, a început “pregătirea de artilerie” pt asaltul asupra lui Carmen Dan ... 
Se încălzește cineva pe margine? Premierul o fi la curent?", scrie Paşcu pe facebook. 
Nu este pentru prima dată când se vorbeşte despre remanierea ministrului Carmen Dan. La sfârşitul lunii 
noiembrie, surse din PSD spuneau că pe marginea scandalului pornit de la modificarea Statutului polițistului se va 
pune ”presiune” asupra lui Mihai Tudose pentru remanierea ministrului Carmen Dan. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Gabriela Firea pregătește o schimbare istorică în București: Primarul propune redenumirea Parcului Herăstrău 
Consiliul General al Municipiului Bucureşti (CGMB) ar urma să dezbată marţi, în şedinţă, un proiect de hotărâre 
iniţiat de primarul Capitalei, Gabriela Firea, privind schimbarea numelui Parcului Herăstrău în Parcul Regele 
Mihai I. Un proiect asemănător este propus şi de grupul PNL, care doreşte atribuirea denumirii de Bulevardul 
Regele Mihai I al României segmentului din Şoseaua Kiseleff dintre Piaţa Presei şi Arcul de Triumf. De asemenea, 
CGMB va supune votului aprobarea studiului de fezabilitate pentru introducerea a 42 de autobuze electrice dintre 
cele 100 promise, precum şi majorarea de capital cu peste 272 de milioane de lei la companiile înfiinţate de 
municipalitate şi preluarea Parcului Gării de Nord pentru construirea unei parcări subterane. 
Schimbarea denumirii Parcului Herăstrău în Parcul Regele Mihai I 
Primarul Capitalei, Gabriela Firea, propune schimbarea denumirii Parcului Herăstrău în Parcul Regele Mihai I. 
Proiectul ar urma să fie introdus pe ordinea de zi suplimentară a şedinţei Consiliului General al Municipiului 
Bucureşti (CGMB). 
Consilierul PNL Cătălin Deaconescu critică propunerea edilului şi îi cere Gabrielei Firea să aibă respect faţă de 
familia Majestăţii Sale, care este în doliu, şi să retragă proiectul. 
"Doamnă Gabriela Firea, lăsaţi-ne Regele să se odihnească în pace! După ce s-a repezit, pe când nici nu era 
anunţat oficial decesul Regelui, să propună schimbarea denumirii Pieţei Victoria în Piaţa Regele Mihai, după ce 
ziua a plâns pios la gardurile Palatului Regal, iar seara a râs copios la o comedie la Teatrul Naţional, astăzi doamna 
Firea ne propune să schimbăm denumirea parcului Herăstrău în parcul Regele Mihai! (...) Doamna Firea, unde 
eraţi când Regele nostru a fost umilit de regimurile neocomuniste ale PSD? Ce nu aţi înţeles din faptul că familia 
regală este în doliu? Dacă v-a mai rămas o fărâmă de decenţă, retrageţi acest proiect! Regele şi patria! Doamnă, 
dacă vreţi sa onoraţi memoria Regelui, faceţi ceva pentru patrie şi pentru bucuresteni! Pentru Regele nostru, din 
păcate, e prea târziu...”, a scris Cătălin Deaconescu pe pagina sa de Facebook. 
Atribuirea denumirii de Bulevardul Regele Mihai I al României unui segment din Şoseaua Kiseleff 
În paralel cu propunerea primarului Capitalei, consilierii generali PNL supun dezbaterii în şedinţa CGMB un proiect 
de hotărâre privind atribuirea denumirii de Bulevardul Regelui Mihai I unui segment din Şoseaua Kiseleff, între 
Piaţa Presei şi Arcul de Triumf. 
"Regele Mihai a fost, este şi va rămâne unul dintre reperele noastre, o personalitate politică în dreptul căreia 
istoria se înclină. Se înclină astăzi cu ocazia pierderii şi se îndatorează să-şi aducă omagiul, alături de adevărul 
nedistorsionat, al unui Rege care şi-a iubit ţara dincolo de frontierele exilului şi dincolo de moarte”, arată 
consilierii PNL. 
Ei susţin că ţara îi este datoare Regelui pentru acţiunile sale care au contribuit la sfârşitul celui de-al Doilea Război 
Mondial, iar Capitala trebuie să îi cinstească memoria aşa cum se cuvine. 
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"Suntem datori să cinstim memoria unui Rege tânăr care a asigurat acel suflu altfel într-o lume decimată de război 
şi ulterior într-o lume cenuşie, dominată de ură, de teamă, de fals. (...) România îi este datoare. Pentru România, 
Regele a fost speranţa. Începând cu anul 1921, a adunat în sine valorile primordiale ale poporului român, iubirea, 
visele, demnitatea, devenind prin faptele sale şi prin ceea ce a însemnat, un Suveran - model. Capitala ţării este 
datoare să îi cinstească memoria aşa cum se cuvine”, subliniază PNL. 
În ziua în care a fost anunţat decesul Regelui Mihai, respectiv în 5 decembrie, primarul Gabriela Firea a propus ca 
Piaţa Victoriei să fie redenumită după Majestatea Sa şi a spus că va propune în CGMB un proiect de hotărâre în 
acest sens. 
"A plecat dintre noi, dar spiritul Regelui Mihai va fi în continuare far călăuzitor şi reper moral pentru generaţiile ce 
vor urma. Dat fiind faptul că viaţa Regelui s-a suprapus, aproape integral, pe veacul scurs de la Marea Unire, şi că 
toată viaţa a militat fără ostenire pentru unitatea românilor, voi propune Consiliului General al Municipiului 
Bucureşti ca Piaţa Victoriei să-i poarte numele", a scris primarul Capitalei, Gabriela Firea, pe pagina sa de 
Facebook. 
Propunerea sa a fost criticată în spaţiul public, în condiţiile în care în apropierea Pieţei Victoriei există deja o 
piaţetă numită după rege. 
Circul Globus ar putea deveni Circul Metropolitan Bucureşti 
Circ & Variete Globus şi-ar putea schimba denumirea în Circul Metropolitan Bucureşti, potrivit unui alt proiect de 
hotărâre aflat pe ordinea de zi a şedinţei CGMB. 
Propunerea a fost făcută de reprezentanţii instituţiei, motivând că în acest fel va fi îmbunătăţită percepţia 
oamenilor asupra instituţiei. 
"Având în vedere tendinţele actuale la nivel european, privind arta circului şi anume, spectacole de circ fără 
animale sălbatice, este necesară o schimbare în percepţia publicului privitoare la imaginea instituţiei, la mesajul 
pe care îl va transmite şi, de aceea, propunem schimbarea denumirii din Circ & Variete Globus Bucureşti în Circul 
Metropolitan Bucureşti. Considerăm că schimbarea denumirii instituţiei va avea ca rezultat îmbunătăţirea 
percepţiei comunităţii locale asupra instituşiei, în calitatea sa de principal producător instituţional de spectacole 
de circ şi music hall, dar şi creşterea vizibilităţii instituţiei pe plan internaţional”, se arată în nota de fundamentare 
ataşată la proiect. 
De asemenea, prin proiectul de hotărâre ar urma să fie modificată şi organigrama instituţiei, prin schimbarea 
denumirilor unor compartimente şi suplimentarea sau reducerea numărului de angajaţi în unele dintre acestea, 
însă cu menţinerea numărului total de posturi actual, respectiv 210. 
Primăria Capitalei vrea să cumpere fostul cinema Lumina cu 1,6 milioane de euro 
Primăria Capitalei vrea să cumpere fostul cinema Lumina, oferind actualului proprietar suma de 1,6 milioane de 
euro din bugetul local, după rectificarea bugetară. Imobilul ar urma să intre, apoi, în administrarea Teatrului Ion 
Creangă. 
Fostul cinema Lumina se află pe Bulevardul Regina Elisabeta nr. 32, Sector 5 şi are o suprafaţă în teren de 498 de 
metri pătraţi şi suprafaţă totală utilă de 791,29 de metri pătraţi, fiind construit în 1926. 
Municipalitatea explică, în expunerea de motive, că instituţiile de cultură şi cele de spectacole nu au suficiente 
spaţii pentru desfăşurarea activităţilor, dând exemplu Muzeul Naţional al Literaturii Române, care funcţionează cu 
jumătate din colecţiile sale într-un sediu cu jumătate din suprafaţa celui pierdut în instanţă, precum şi Teatrul 
Dramaturgilor Români, Teatrul Stela Popescu, Teatrul Ion Creangă, Teatrul Mic sau Casa Artelor Dinu Lipatti. 
"Odată cu relocarea sediului Primăriei Municipiului Bucureşti în imobilul monument istoric din Bd. Rregina 
Elisabeta nr. 47, a reorganizării unor activităţi existente şi a înfiinţării de companii municipale, în condiţiile 
existenţei unui deficit de spaţii necesare desfăşurării activităţilor culturale, în ultimul an a crescut drastic 
necesarul de spaţii specializate pentru activităţi de culturi şi adinistrative”, spune Primăria Capitalei. 
O comisie care să facă o selecţie a imobilelor aflate spre vânzare pe piaţa liberă ce ar putea fi folosite pentru 
înfiinţarea sau extinderea unor muzee sau pentru sedii ale unor instituţii publice şi companii municipale a fost 
înfiinţată, spune PMB, iar în urma prezentării unei oferte de către societatea ESPACO INVESTMENT SRL pentru 
cinema Lumina, s-a făcut o evaluare şi s-a decis, astfel, că preţul final pentru achiziţia imobilului este de 1,6 
milioane de euro, de la bugetul local. Municipalitatea precizează că banii vor fi, de fapt, redirecţionaţi de la un alt 
proiect, nefiind folosiţi până în prezent. 
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Majorări de capital de peste 272 de milioane de lei la companiile municipale, pentru cumpărarea a 600 de ecrane 
LED outdoor, maşini 4x4, diverse echipamente şi utilaje şi un studiu de fezabilitate pentru construirea unui acvariu 
Un alt proiect de hotărâre aflat pe ordinea de zi a şedinţei CGMB se referă la majorarea capitalului social cu peste 
272 de milioane de lei de la bugetul local la 18 dintre companiile municipale, banii urmând să fie folosiţi pentru 
achiziţionarea de diverse echipamente, mijloace de transport, autovehicule 4x4, aparatură performantă, utilaje, 
sute de ecrane LED ce vor fi montate prin oraş, dar şi pentru realizarea unui studiu de fezabilitate pentru 
construirea unui acvariu. 
Majorările de capital ar uma să se facă, astfel, la companiile municipale Dezvoltare Durabilă (cu 15 milioane lei), 
Consolidări (17,23 milioane lei), Străzi, Poduri şi Pasaje (50,13 milioane de lei), Parking (20 de milioane de lei), 
Managementul Traficului (3,87 milioane de lei), Parcuri şi Grădini (10 milioane de lei), Agrement (1,16 milioane de 
lei), Tehnologia Informaţiei (3,57 milioane de lei), Publicitate şi Afişaj (9,6 milioane de lei), Pază şi Securitate (11,2 
milioane de lei), Iluminat Public (5,51 milioane de lei), Imobiliara (56,78 milioane de lei), Întreţinerea Arborilor şi 
Spaţiului Verde (9,631 milioane de lei), Protecţie Civilă şi Voluntariat (11,36 milioane de lei), Eco Igienizare (6 
milioane de lei), Trustul de Clădiri Metropolitane (25,24 milioane de lei), Service Ciclop (9,96 milioane de lei) şi 
Medicala (6 milioane de lei). 
Cu noua majorare de capital, compania municipală Dezvoltare Durabilă ar avea un capital social de peste 18,3 
milioane de lei, Consolidări - 36,7 milioane de lei, Străzi, Poduri şi Pasaje - 70,13 milioane de lei, Parking - 24 de 
milioane de lei, Managementul Traficului - aproape 15 milioane de lei, Parcuri şi Grădini - 30,12 milioane de lei, 
Agrement - aproape 1,5 milioane de lei, Tehnologia Informaţiei - 4,65 de milioane de lei, Publicitate şi Afişaj - 10,2 
milioane de lei, Pază şi Securitate - 18,24 de milioane de lei, Iluminat Public - 9,9 milioane de lei, Imobiliara - 57,13 
milioane de lei, Întreţinerea Arborilor şi Spaţiului Verde - peste 13,92 milioane de lei, Protecţie Civilă şi Voluntariat 
- 19,5 milioane de lei, Eco Igienizare - 10,43 milioane de lei, Trustul de Clădiri Metropolitane - 13,24 milioane de 
lei, Service Ciclop - 11,57 milioane de lei) şi Medicala - 6 milioane de lei. 
Compania Municipală Dezvoltare Durabilă SA îşi propune să cumpere, cu această majorare de capital, un spaţiu 
pentru sediu sau să amenajeze şi să utileze unul, în timp ce Compania Municipală Consolidări SA intenţionează să 
cumpere birouri, dormitoare, duşuri, bucătării, toalete, panouri, garduri şi schele pentru şantier şi autoutilitare. 
Compania Municipală Managementul Traficului SA vrea să cumpere diverse sisteme şi aparate, echipamente 
industrale, pachet de licenţă software, aparate de sudură, semiremorcă sau autoutilitare. 
La rândul ei, Compania Municipală Parcuri şi Grădini SA vrea să cumpere tomograf pentru arbori, tractoare, 
generatoare, ateliere mecanice mobile, remorci, drujbe şi alte unelte. De altfel, Compania Municipală Agrement 
SA vrea să aloce 850.000 de lei pentru realizarea unui studi de fezabilitate în vederea construirii unui acvariu, pe 
lângă achiziţia de caculatoare, telefoane şi licenţe pentru windows, office şi antivirus. Compania Municipală 
Tehnologia Informaţiei ar urma să folosească majorarea de capital pentru achiziţionarea de echipamente 
hardware, licenţe, mobilier, echipamente de telecomunicaţii, videoproiectoare, autoutilitare, două autoturisme 
4x4, patru autoturisme berlină şi staţii de emisie-recepţie. 
În ceea ce priveşte Compania Municipală Publicitate şi Afişaj, aceasta ar urma să cheltuie 8,76 de milioane de lei 
pe 600 de ecrane LED outdoor modular cu suport (1 buc. – 14.600 de lei), două autoturisme, autoutilitare, 
sisteme software grafică şi aparate foto profesionale. 
Compania Municipală Protecţie Civilă şi Voluntariat va investi într-un teren pentru centrul de instruire de 4,7 
hectare (3,6 milioane de lei), o clădire pentru cursuri (5 milioane de lei), o sală pentru pregătirea fizică (1,6 
milioane de lei), precum şi infrastructura necesară (1,04 milioane de lei). De asemenea, banii din majorarea de 
capital social la Compania Eco Igienizare vor fi folosiţi, printre altele, pentru cumpărarea a 26 de maşini Dacia 
Dokker, alte două Duster, 16 Dacia Logan şi 12 autoutilitare Volksvagen T6, preum şi opt computere portabile, un 
microbuz, şase freze pentru zăpadă, patru sisteme de supraveghere, şase aparate de spălat cu presiune şi cinci 
maşini de spălat. 
CGMB a aprobat, în 11 aprilie, înfiinţarea următoarelor firme: Compania Municipală Tehnologia Informaţiei 
Bucureşti SA, Compania Municipală Sport Pentru Toţi SA, Compania Municipală Managementul Transportului 
Bucureşti SA, Compania Municipală Publicitate şi Afişaj Bucureşti SA, Compania Municipală Pază şi Securitate 
Bucureşti SA, Compania Municipală Iluminat Public Bucureşti SA, Compania Municipală Imobiliară Bucureşti SA, 
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Compania Municipală Întreţinerea Arborilor şi Spaţiului Verde Bucureşti SA, Compania Municipală Protecţie Civică 
şi Voluntariat Bucureşti SA şi Compania Municipală Eco Igienizare Bucureşti SA. 
Consilierii au aprobat, în şedinţa de consiliu din 29 martie, înfiinţarea firmelor: Compania Municipală Dezvoltare 
Durabilă Bucureşti SA, Compania Municipală Energetică Bucureşti SA, Compania Municipală Consolidări SA, 
Compania Municipală Străzi, Poduri şi Pasaje Bucureşti SA, Compania Municipală Parking Bucureşti SA, Compania 
Municipală Managementul Traficului Bucureşti SA, Compania Municipală Medicală Bucureşti SA, Compania 
Municipală Turistică Bucureşti SA, Compania Municipală Parcuri şi Grădini Bucureşti SA şi Compania Municipală 
Agrement Bucureşti SA. 
De asemenea, proiectul privind înfiinţarea Trustului de Clădiri Metropolitane Bucureşti SA a fost aprobat în 
şedinţa CGMB din 30 ianuarie. 
Firmele Primăriei Capitalei au ca acţionar majoritar Consiliul General al Municipiului Bucureşti. Acestea au ca 
activităţi dispecerizarea transportului de persoane în regim de taxi, producerea şi furnizarea energiei electrice şi 
termice, iluminatul public, administrarea şi dezvoltarea infrastructurii spitaliceşti, servicii în tehnologia 
informaţiilor, promovarea Bucureştiului ca destinaţie turistică, administrarea parcurilor şi grădinilor publice, 
administrarea spaţiilor publicitare, întreţinerea arborilor situaţi pe spaţiile verzi publice din Capitală, paza 
obiectivelor care aparţin Primăriei Municipiului Bucureşti, consolidarea clădirilor cu risc seismic, coordonarea şi 
consultanţa proiectelor de infrastructură mare ale Capitalei, gestionarea fondul imobiliar al oraşului, 
administrarea drumurilor, administrarea parcărilor publice, managementul sistemelor integrate de trafic, precum 
şi activităţi de voluntariat, construcţia de locuinţe sociale şi activităţi de dezinsecţie şi deratizare. 
Primăria Capitalei a desfăşurat un târg de joburi pentru a angaja în aceste firme, la sfârşitul lunii trecute, 
municipalitatea anunţând că peste 20.000 şi-au depus CV-urile. Edilul spunea atunci că este în căutarea unor 
"oameni competenţi" - atât cu studii superioare, cât şi cu studii medii şi că înfiinţarea Holdingului Municipal - care 
cuprinde 22 de societăţi - reprezintă viziunea ei despre administraţie. 
Achiziţionarea a 42 dintre cele 100 de autobuze electrice promise 
Primăria Capitalei va achiziţiona, într-o primă etapă, 42 dintre cele 100 de autobuze electrice, "cu costuri minime 
şi fără investiţii şi avize suplimentare”, pentru zona centrală a Bucureştiului, potrivit unui proiect de hotărâre 
privind aprobarea documentaţiei tehnico-economice, studiu de fezabilitate, pentru introducerea de autobuze 
electrice în sistemul de transport public, aflat pe ordinea de zi a şedinţei Consiliului General al Municipiului 
Bucureşti. 
Potrivit proiectului de hotărâre, în urma procedurii de achiziţie desfăşurată de RATB şi a elaborării documentaţiei 
tehnico-economice pentru introducerea de autobuze electrice în sistemul de transport public, Regia a încheiat un 
contract cu societatea comercială SC FIATEST SRL în 18 septembrie. 
"Din analiza documentaţiei tehnico-economice (studiu de fezabilitate) şi a recomandărilor prezentate, prima 
etapă poate fi sustenabilă din toate punctele de vedere – achiziţionarea a 42 de autobuze electrice cu costuri 
minime şi fără investiţii şi avize suplimentare. În vederea realizării măsurilor din Programul Integrat de Gestionare 
a Calităţii Aerului în municipiuul Bucurelti, precum şi a celor din Planul de Mobilitate Urbană Durabilă Bucureşti-
Ilfov, Direcţia Generală Infrastructură şi Servicii Publice – Direcţia Transporturi, Drumuri şi Sistematizarea 
Circulaţiei consideră că aplicarea etapei I poate fi implementată pe trasee din zona centrală a municipiului 
Bucureşti, trasee care pot fi identificate în urma realizării unui studiu de trafic / circulaţie”, se arată în proiect. 
Consilierii generali şi-au dat acordul de principiu pentru achiziţionarea a 100 de autobuze electrice în şedinţa din 
30 iunie, proiectul de hotărâre fiind adoptat în unanimitate. 
Autobuzele vor avea podeaua total coborâtă şi vor fi dotate cu instalaţie de ventilaţie, aer condiţionat şi încălzire, 
precum şi cu facilităţi pentru accesul persoanelor cu handicap. Vor avea, de asemenea, un sistem de 
infotainment, un sistem de taxare pentru carduri contactless, precum şi wifi şi sisteme de supraveghere video şi 
de numărare a călătorilor. 
Autonomia autobuzelor electrice între două încărcări va fi de minim 250 de kilometri parcurşi în condiţii specifice 
Capitalei, un parcurs suficient pentru o zi de circulaţie, şi este solicitată o garanţie de minim 8 ani sau minim 
480.000 de kilometri pentru autobuze şi de opt ani pentru infrastructura de încărcare. 
Potrivit sudiului realizat de RATB, în prima etapă va fi introdus un număr redus de linii în zona centrală, cu 
utilizarea depourilor de troleibuze deja existente, urmând ca în etapa a doua numărul de autobuze electrice să fie 
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suplimentat, dar cu realizarea unor investiţii pentru modernizarea depourilor existente, respectiv depoul Titan de 
tramvaie, depoul mixt de tramvaie-troleibuze de la Bucureştii Noi, depoul Vatra Luminoasă şi depoul Victoria, 
precum şi construirea unuia nou, mixt, pentru autobuze şi troleibuze, cu 200 de locuri şi amenajarea a două 
autobaze care în prezent sunt dotate cu autobuze Diesel. 
Municipalitatea explică faptul că, prin înlocuirea autobuzelor Diesel cu cele electrice se vor reduce noxele în 
centrul Capitalei, pentru că nu emit poluanţi. De asemenea, autobuzele electrice sunt silenţioase, fără şocuri la 
demaraj şi la frânare şi reduc zgomotul şi vibraţiile în zona centrală. 
„Autobuzele electrice nu emit poluanţi şi au costuri reduse de exploatare şi întreţinere. Pentru că nu au emisii 
poluante, utilizarea autobuzelor electrice poate reduce poluarea aerului în mediul urban. Asta este o mare 
îngrijorare şi preocupare în marile oraşe. Modelele electrice oferă un mers mai liniştit şi mai silenţios şi le fac 
populare pentru călători”, argumentează municipalitatea. 
Parcul Gării de Nord, preluat în administrarea CGMB pentru construirea unei parcări subterane 
Consilierii generali vor supune votului şi un proiect de hotărâre privind preluarea în administrarea CGMB a 
Parcului Gării de Nord, în vederea construirii unei parcări subterane. 
Parcul Gării de Nord are 15.580 de metri pătraţi şi se află în prezent în administrarea Consiliului Local al Sectorului 
1. Municipalitatea argumentează necesitatea preluării la Primăria Capitalei prin faptul că parcul face obiectul unei 
investiţii, pentru realizarea parcării subterane Gara de Nord. 
"Realizarea Parcajului subteran Gara de Nord va avea implicaţii asupra fluidizării traficului prin scăderea duratei 
totale de deplasare datorată scăderii de căutare a unui loc de parcare şi eliberarea trotuarelor şi a primei benzi de 
circulaţie”, se arată în proiectul de hotărâre. 
Primăria Capitalei promite, astfel, noi locuri de parcare pentru cei care locuiesc în zonă şi pentru cei care au 
frecvent drumuri la Gara de Nord şi spune că va creşte siguranţa circulaţiei pietonale prin eliberarea trotuarelor 
de maşinile parcate neregulamentar. 
Taxa pentru promovarea turistică a Capitalei în 2018 
Taxa pentru promovarea turistică a municipiului Bucureşti în 2018 se va calcula la fel ca în anii trecuţi, prin 
aplicarea cotei de 1% la venitul din cazare pentru fiecare zi de sejur a turistului, se arată în proiectul de hotărâre 
aflat pe ordinea de zi a şedinţei CGMB. 
Taxa specială pentru promovarea turistică a municipiului Bucureşti pentru anul 2018 se calculează prin aplicarea 
cotei de 1% la venitul din cazare pentru fiecare zi de sejur a turistului, valoare care nu include TVA, potrivit 
proiectului de hotărâre. 
Prin instituirea taxei speciale se urmăreşte creşterea numărului de turişti în Bucureşti, a duratei de şedere a 
turiştilor, a veniturilor obţinute din turism şi introducerea Capitalei pe harta destinaţiilor de tip "city break” a UE. 
Astfel, taxa se va încasa de către hotel, hotel-apartament, motel sau pensiune turistică odată cu luarea în 
evidenţă a persoanelor cazate şi va fi depusă la bugetul local al sectorului în care îşi desfăşoară activitatea până la 
data de 10, inclusiv, a lunii următoare celei în care s-a colectat această taxă. 
De asemenea, potrivit proiectului de hotărâre, unitatea de cazare are obligaţia de a depune lunar o declaraţie-
decont la Direcţia de Impozite şi Taxe Locale a sectorului în raza căreia este situată respectiva unitate, până la 
data de 10, inclusiv, a lunii următoare celei în care s-a colectat taxa. 
Sumele încasate cu titlu de taxă specială vor fi evidenţiate într-un cont distinct, potrivit proiectului. 
În cazul în care depunerea declaraţiilor-decont nu se va face la timp, unitatea va fi sancţionată cu o amendă de la 
70 de lei la 279 de lei, iar nedepunerea lor se pedepseşte cu amendă de la 279 de lei la 696 de lei. Pentru 
persoanele juridice, amenda este cu 300 la sută mai mare. 
Taxa specială de 1% pentru promovarea turistică a Bucureştiului se va folosi pentru susţinerea de evenimente 
care pot genera creşterea numărului de turişti în Capitală, organizarea sau participarea la târguri şi conferinţe, 
realizarea de campanii publicitare, promovarea atracţiilor, evenimentelor şi obiectivelor turistice din Bucureşti 
prin intermediul centrelor de informare turistică, mediul online şi social media, se mai arată în proiect. 
Studiu de fezabilitate pentru restaurarea şi cosolidarea Muzeului Gheroghe Tăttărescu, în valoare de peste 17 
milioane de lei de la bugetul local 
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Un alt proiect supus dezbaterii în şedinţa de marţi a consilierilor prevede aprobarea studiului de fezabilitate 
privind consolidarea, restaurarea şi conservarea Muzeului Gheroghe Tăttărescu, proiect ce ar costa peste 17 
milioane de lei şi ar dura un an de la data transmiterii Ordinului de începere a lucrărilor. 
"Oportunitatea investiţiei: consolidarea, restaurarea, conservarea şi modernizarea Muzeului Gheorghe 
Tăttărescu, astfel încât să se facă posibilă reintegrarea imobilului în circuitul turistic, muzeal, cultural în scopul 
accesării fondurilor europene prin Axa prioritară – Îmbunătăţirea mediului urban şi conservarea, protecţia şi 
valorificarea durabilă a patrimoniului cultural”, se arată în expunerea de motive a proiectului. 
Muzeul Gheorghe Tăttărescu funcţionează ca filială a Muzeului Municipiului Bucureşti şi este amenajat în casa în 
care a trăit artistul Gheorghe Tăttărescu, întemeietor al Şcolii de Arte Frumoase din Capitală. Clădirea a fost 
construită la începutul secolului al XIX de Dimitrie Popescu, pe fosta uliţă Belvedere, actuală strada Domniţa 
Anastasia nr. 7. 
Casa a fost locuinţă şi atelier pentru artist şi pentru elevii săi, iar în 1951, în urma donaţiei nepoatei pictorului, 
Georgeta Wertheimer, aceasta a devenit muzeul memorial, fiind declarată monument istoric. 
Muzeul a adăpostit o colecţie de picturi, grafică, mobilier de epocă şi obiecte personale, iar la eta a fost amenajat 
atelierul artistului, cu pânze şi o galerie de portrete. 
Retificare bugetară - aproape 100 de milioane de lei de la ASSMB, peste 32 de milioane de lei de la DGASMB şi 
aproape 18 milioane de lei de la teatrele municipalităţii, întorşi la buget 
O nouă rectificare bugetară va fi supusă dezbaterii în şedinţa de marţi a CGMB, urmând ca, dacă se aprobă, la 
bugetul local să se întoarcă sumele ce nu au putut fi folosită în acest an, respectiv aproape 100 de milioane de la 
Administraţia  Spitalelor şi Serviciilor Medicale (ASSMB), peste 32 de milioane de lei de Diregţia Generală de 
Asistenţă Socială (DGASMB) şi aproape 18 milioane de lei de la teatrele de municipalităţii. 
Astfel, bugetul Bibliotecii Metropolitane va scădea cu 640.000 de lei, al Muzeului Naţional al Literaturii Române cu 
347.000 de lei, în timp ce bugetul Operei Comice pentru Copii va scădea cu aproximativ 1 milion de lei. În acelaşi 
timp, Teatrul Bulanda va primi în plus 145.000 de lei, iar celalate teatre vor renunţa la sume de bani din bugete 
într-un total de aproape 18 milioane de lei. De asemenea, bugetul Circului Globus pe anul acesta se va reduce cu 
1,7 milioane de lei, al Şcolii de Artă cu 189.000 de lei, al CREART cu 1,4 milioane de lei, al ARCUB cu 4,3 milioane 
de lei, iar al Administraţiei Monumentelor şi Patrimoniului Turistic cu 16,9 milioane de lei. 
În plus, Universitatea Dalles va renunţa la 689.000 de lei, iar Centrul de Protecţie a Plantelor, la 33.000 de lei. 
Bugetul DGASMB va fi redus cu 32 de milioane de lei, al Direcţiei Generale de Evidenţă a Persoanelor cu 251.000 
de lei, al Poliţiei Locale cu 11,8 milioane de lei, iar al Administraţiei Fondului Imobiliar cu 4,2 milioane de lei. 
Administraţia Străzilor va avea în minus peste 1 milion de lei, Adminsitraţia Cimitirelor şi Crematoriilor Umane – 
4,6 milioane de lei, Administraţia Grădina Zoologică – 1,2 milioane de lei, ASPA – 2,7 milioane de lei, iar 
Administraţia Municipală pentru Consolidare Clădiri – aproape 13 milioane de lei. Bugetul Centrului pentru Seniori 
se suplimentează, însă, cu 926.000 de lei, anunță News.ro. 
Alte direcţii din PMP propun diminuarea bugetului, pe activitate proprie, cu 201 milioane de lei. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Guvernul Republicii Moldova a dispus retragerea ambasadorului din Rusia, invocând acţiuni de "intimidare" 
ale Moscovei / Igor Dodon condamnă decizia 
Preşedintele Republicii Moldova, Igor Dodon, un politician prorus, a condamnat vehement, luni seară, decizia 
Ministerului moldovean de Externe de chemare la consultări pe termen nedeterminat a ambasadorului din Rusia, 
Andrei Neguţă. 
Guvernul de la Chişinău a anunţat luni după-amiază decizia de chemare la consultări pe termen nedeterminat a 
ambasadorului moldovean la Moscova, Andrei Neguţă, invocând acţiuni de "intimidare" ale Rusiei. 
"În legătură cu cazurile de hărţuire şi intimidare de către autorităţile Federaţiei Ruse a persoanelor oficiale şi 
oamenilor politici din Republica Moldova, intensificarea acestora în ultima perioadă şi lipsa unor reacţii oficiale la 
demersurile repetate ale autorităţilor moldoveneşti pe marginea acestor cazuri, Ministerul Afacerilor Externe şi 
Integrării Europene a decis chemarea la Chişinău pentru consultări a ambasadorului Andrei Neguţă, pe o durată 
nedeterminată. În cadrul discuţiilor urmează a fi examinate căile pentru depăşirea situaţiei create, evitând pe 
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viitor acţiuni de natură să submineze relaţiile moldo-ruse pe care autorităţile moldoveneşti şi le doresc să fie 
prieteneşti, de încredere şi respect reciproc", a transmis instituţia printr-un comunicat. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 LOVITURA pe care Vladimir Putin a pregătit-o pentru Coreea de Nord: 'Sunteți oameni normali?' 
Autoritățile americane au pus în același rând Rusia, R.P.D.Coreenă și Iranul, cerând totodată Moscovei să rezolve 
problemele legate de Phenian și Teheran – a declarat președintele Rusiei, Vladimir Putin, în cursul celei de a 13-a 
mari conferințe de presă anuale tradiționale, scrie rador.ro. 
„În general, sunteți (oameni) normali?” – s-a arătat nedumerit șeful statului rus, la o întrebare pusă de un jurnalist 
de la Associated Press. Putin a reamintit faptul că Rusia nu recunoaște Coreea de Nord ca o putere nucleară. 
Președintele consideră însă că Occidentul a provocat Phenianul să iasă din acordurile referitoare la armament. 
Potrivit afirmațiilor lui Putin, după povestea cu Libia și Irakul. R.P.D.Coreeană nu vede o altă ieșire și se apără. SUA 
au promis să nu organizeze aplicații militare, dar nu s-au ținut de cuvânt, a adăugat Putin. După aceasta, 
Phenianul a efectuat teste de rachete. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
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